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Uudenmaan jätehuoltoviranomainen

Lähettäjä: Dan Tallberg <dantallberg@gmail.com>
Lähetetty: torstai 22. joulukuuta 2022 20.38
Vastaanottaja: Uudenmaan jätehuoltoviranomainen
Aihe: mielipide, Uudenmaan jätelautakunnan jätetaksa ja jätehuoltomääräykset

Biojätteen keräykselle ei ole lainmukaista perustetta Sipoon taajamien ollessa alle 10 000 asukkaan taajamia eikä
sitä näin ollen tule toteuttaa esitetyn mukaisesti vaan mahdollinen keräys tulee perustua vapaaehtoisuuteen.

terveisin
Dan Tallberg
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Uudenmaan jätehuoltoviranomainen

Lähettäjä: Thord Vaenerberg <thord.vaenerberg@gmail.com>
Lähetetty: tiistai 3. tammikuuta 2023 12.32
Vastaanottaja: Uudenmaan jätehuoltoviranomainen
Aihe: Åsikt om avfallstaxan

På basen av kungörelsen som hålls framlagd 15.12.2022-13.1.2023 önskar jag framföra följande åsikter gällande
avfallsföreskrifterna.

I kap5 17§ 5 stycket:
Citat
”Ett ventilerat bioavfallskärl ska vara av avfallsbolaget levererat fabriksframställt ventilerat bioavfallskärl samt
planerat och producerat för ändamålet.”
Citat slut

Att kräva att kärlet skall levereras av avfallsbolaget skapar en ofördelaktig monopolställning. Det är klart att de skall
vara lämpade och godkända, men jag anser kravet på vem som skall leverera samt att det skall vara
”fabriksframställt” ofördelaktiga. Det bör finnas bestämda krav, och uppfylls dessa så ska kärlet vara  godkänt. T.ex
kunde ett system med typgodkända kärl skapas, men om fastighetsägaren införskaffar likadant kärl på annat håll
kan inte detta utgöra ett problem.

Gällande 9 kapitlet 29§ Lastning finns inget ändringsförslag , däremot ett behov av ändring.

Citat från Avfallshanteringsföreskrifter
”Lastning är tillåten vardagar kl 06-22 och lördagar kl 07-18. Lastning kan i undantagsfall göras utanför dessa
tider, t. ex. Under svåra vägförhållanden, ifall transportutrustningen går sönder eller vid olycksfall och som en
följd av söckenhelger.”
Citat slut

Denna paragraf är allt för lättsam. Som bakgrund, Lovisa gravgårds eko punkt töms behållarna systematiskt så att
tömningen påbörjas ca 05:30 måndagar inklusive 26.12.2022 dvs jul annandag.

Behov för uppdatering finns.

Varför gäller reglerna endast lastning? Körning med lastbil för ljud och skapar olägenhet. Därtill gör det
övervakningen svår då man inte kan kontrollera direkt från bilens färdskrivare.
De flesta städerna samt husbolag använder som regel för ljud 07-23 varför inte här. I Lovisa har vi ingen trafik eller
andra problem som skulle förhindra körningarna. Ifall det finns ett välgrundat behov att börja 06 på morgonen, eller
tidigare kunde detta ske på basen av undantagstillstånd. (I större städer). Så har det gjorts t.ex i Kyrkslätt.
Föreslår att avfallstransport i tätort inte regelbundet tillåts före kl 07 på vardagar, tidsbegränsning även för
helgdagar  (inklusive söckenhelg) bör införas. Det är ju de facto skrattretande att avfallstransportören inte ens följer
lördags regler på en söckenhelg.

Gällande undantagsfallen föreslår jag skärpning. Svåra vägförhållanden är lätt att tolka så att vi hela vintern har
svåra vägförhållanden, men det här är en fråga om resurshantering. Bör ersättas med extrema vägförhållanden.
Olycksfall är naturligtvis force majeure, men ifall transportutrustningen går sönder. Om transportföretaget
underlåter sig att tillhandahålla tillräckligt med väl underhållen utrustning kan detta inte vara grund för undantag.

För att undvika missbruk bör ett system för tillstånd för undantagsfall införas. Söckenhelger är ju lätta att planera i
förväg men även de andra orsakerna bör ha något system så man kan utvärdera hur mycket klausulen för
undantagsfall nyttjas. Som minst anmälningsplikt då undantagsfall nyttjas.

Jag får gärna kontaktas per email,

Mielipide 2

pamela.ek
Korostus



2

Med vänlig hälsning

Thord Vaenerberg
Krokgränd 16
Lovisa
0405731249
thord.vaenerberg@gmail.com
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Uudenmaan jätehuoltoviranomainen

Lähettäjä: Pertti Haajanen <pertti.haajanen@gmail.com>
Lähetetty: maanantai 9. tammikuuta 2023 18.38
Vastaanottaja: Uudenmaan jätehuoltoviranomainen
Aihe: kannanotto ehdotettuihin hinnankorotuksiin

missään tapauksessa jätehuollon hinnoittelua ei ole syytä nostaa. ainoa keino parantaa jätehuollon toimintaa on
jättää turhat ajot kokonaan pois ja siirtyä omakotialueilla kerran kuukaudessa tapahtuvaan tyhjennykseen ellei
omakotiasuja nimenomaan halua astiaansa tyhjennettäväksi useammin. ei ole tarpeen nostaa asukkaiden kuluja
vaan järkeistää toimintaa.
t. p.haajanen

Mielipide 4

pamela.ek
Korostus

pamela.ek
Korostus



Inkoon – Siuntion Ympäristöyhdisty Ry  Mielipide   1 
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Uudenmaan jätelautakunta   
Munkkaanmäki 51   
08500 LOHJA  
 
 
 
 
 
 
Uudenmaan jätehuolto ja jätetaksat  
 
 Inkoon – Siuntion Ympäristöyhdistys on tutustunut Uudenmaan 

jätelautakunnan laatimiin muutoksiin jätetaksoihin ja jätehuoltomääräyksiin  
ja lausuu mielipiteenään seuraavaa.  

 
Jätehuoltotaksat  On ymmärrettävää, että jätehuoltotaksoihin tulee korotuksia kohonneiden 

polttoainekustannusten ja energiahintojen seurauksena.  
Kustannusten kohotessa on tärkeätä kehittää uusiutuvan energian tuotantoa 
myös paikallisesti. Esimerkiksi aurinko- ja tuulivoimalla voidaan tuottaa 
energiaa jäteasemilla niiden omaan käyttöön sekä myytäväksi valtakunnan 
verkkoon.  

 
Jätehuolto ja kierrätys  Keskeistä jätehuollossa on materiaalien kierrätys ja uusiokäyttö. Pidämme 

myös tärkeänä, että jätejakeita ei poltettaisi, koska se aiheuttaa päästöjä 
ilmakehään. Ja mikäli poltetaan, myrkylliset ja ilmastolle haitalliset aineet 
suodatetaan ja kerätään talteen niin, ettei puhdas hengitysilma vaarannu.  

 
 Kuluttajat ovat Suomessa jo tottuneita jätteiden lajittelijoita ja kierrättäjiä, 

esim. pantilliset pakkaukset, lasi, metalli. Kansalaisen kannalta ongelmallista 
on, mikäli eri jakeiden keräyspisteet ovat harvassa. Matkan keräyspisteelle 
kasvaessa ja poiketessa vakiintuneilta kulkureiteiltä, jo valmiiksi lajitellutkin 
jakeet saattavat päätyä sekajätteeseen. Kuluttaja toki mielellään säästää 
sekajätteen tyhjennyskustannuksissa ja lajittelee tarkasti, kunhan lajitellut 
materiaalit on mahdollista – ja helppoa! -  toimittaa keräykseen.   

 
 Ehdotammekin, että jokaisella jäteasemalla ja jätepisteessä olisi keräysastiat 

seka- ja biojätteen, lasin, metallin ja paperin lisäksi myös muoville ja 
kartongille sekä tekstiilijätteelle. Toinen vaihtoehto muovien ja kartongin 
keräämiselle olisivat päivittäistavarakauppojen yhteydessä olevat muovi- ja 
kartonkipakkausten keräysastiat. Kaupathan itsekin lajittelevat nämä 
pakkausmateriaalit.  

 
 
 Lajittelu ja kierrätys kuuluvat jokaisen arkeen!  
 
 
 
 Inkoon – Siuntion Ympäristöyhdistys ry  
 
 
 Vappu Heikkinen   Karin Gottberg-Ek   
 puheenjohtaja   varapuheenjohtaja 
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Astrid Lindström    12.1.2023 

Venny Soldans v. 12, 10900 Hangö 

0408474030 

astrid.lindstrom@brev.fi 

 

 

 

Åsikt om avfallstaxan 

 

 

Har inget att säga om själva taxorna, men funderar över definitionen av vad som får läggas i 

blandavfallspunktens avfallskärl. 

Enligt era texter:  

A 

AVFALLSAVGIFTSTABELL AVFALLSTAXANS BILAGA 1 Avgifter fr.o.m. 1.3.2023 

5 AVGIFT FÖR BLANDAVFALLSPUNKT (avgiften berättigar att hämta blandavfall som uppkommer dagligen i 

hushållet till blandavfallspunkten) 

B 

Bilaga 4 utkast taxatexten 

blandavfallspunkt: en av avfallsbolaget upprätthållen områdesvis plats för insamling av avfall dit 

innehavaren av en fastighet som hör till blandavfallspunkttjänsten kan föra blandavfall som uppkommer 

vid boende 

 

C 

bilaga 5 utkast jhm 

AVFALLSHANTERINGS- FÖRESKRIFTER 

s 6: 

Endast blandavfallspunktsservicens kunder får föra blandavfall till en blandavfallspunkt. Till 

blandavfallspunkten får man på en gång föra bara en måttlig mängd blandavfall som uppstår dagligen i 

hushållet. Småskalig, tillfällig lagring av avfall på fastigheten får inte orsaka hygieniska eller 

luktolägenheter, inte heller någon annan olägenhet för hälsan eller miljön.   

11 §  Blandavfall Ett fastighetsvist avfallskärl eller ett gemensamt avfallskärl ska finnas på fastigheterna. 

Annat avfall som uppkommer på fastigheten, än det som sorteras och separatinsamlas för återvinning, ska 

läggas i blandavfallskärlet. Fastigheter som hör till blandavfallspunktsservicen ska föra sitt blandavfall till 

blandavfallspunkten. I blandavfallskärlet får inte läggas sådant avfall som inte hör dit, såsom farligt avfall 

eller annat olämpligt avfall. 
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Åsikt/förslag:  

 

Det bör finnas en enhetligare, klar definition av vad som får läggas i blandavfallspunkten. Någon på 

Rosknroll har sagt att dit får föras den påse för blandavfall som man har ”under diskbordet”.  

Och det stämmer ju med punkt A och C.  

Men” blandavfall som uppkommer vid boende” i punkt B?  

Madrasser? Mattor? Och helst till veckosluten, så att avfallskärlet är fyllt då folk kommer dit med sina 

”dagliga” soppåsar.  

Talar med erfarenhet från Tvärminne ekopunkt. Och erfarenhet av att tala med folk om vad man får lägga 

dit, folk vet inte, och det är inte många som söker reda på era bestämmelser och kollar där. 

Egentligen är texten i punkt C den bästa av era texter: Den, eller något motsvarande borde användas på 

alla ställen. 

 Hur skulle det vara med en kampanj om den här saken? Helsida i er kalender? Och att ha den texten stor 

och tydlig på avfallskärlen? Men testa först texten på en större mängd ”vanliga” konsumenter, av olika 

ålder, på olika orter osv.  Påminn samtidigt om att man skall betala för den här tjänsten. Och att man inte 

skall lämna bredvid avfallskärlet om det är fullt. Och att man skall putta in sin påse längre in, så att det 

ryms mera i kärlet. Det här med måttlig mängd bör också poängteras: när folk tömmer/städar sina stugor 

höst och vår blir det också säckvis med avfall på en gång.  

 

 

Tvärminne 

 

Astrid Lindström 

 

Vill gärna få information om hur ärendet framskrider 
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Uudenmaan jätehuoltoviranomainen

Lähettäjä: Martti Eskola <martti.eskola@gmail.com>
Lähetetty: perjantai 13. tammikuuta 2023 11.51
Vastaanottaja: Uudenmaan jätehuoltoviranomainen
Aihe: Kuulutus Jätehuoltomääräykset

Kunta: Porvoo Emäsalo
Vapaa-ajanasunto Gåsklovikintie 10, 06950 Emäsalo
Kiinteistötunnus: 638-451-0010-0037-P
Rosk`n Roll, asiakasnumero 34-0009315-00

Iästäni ja vähäisestä käytöstä johtuen pyydän lopettamaan pakonomaisen ja kalliin kuljetuksen osaltani.
Perustelut: käytössä on Kekkilä Globe 310 l lämpöeristetty kompostori, joka sijaitsee puuceen ja kasvimaan vieressa
etelärinteessa kuusen alla suojaisessa paikassa. Kaikki muu jäte kierrätetään: lasit, metallit, painekyllästetyt puut,
vaatteet ym. jotka kuljetan asianomaisiin paikkoihin kaupunkiin.. Vähäiset muovit tuon kaupunkiasuntoni
jätepisteeseen Laamanninkatu 7, Porvoo. Myös tätä hoitaa Rosk`n Roll. Jätemäärä ei lisäänny ollessani kaupungissa
tai maalla. Emme tarvitse kuljetusta, jolloin säästämme yksityistietä, jätteenkuljetusautoa, vähennämme ison auton
saastuttavaa vaikutusta sekä kuljettajan aikaa, minä vähän euroja, näinä ankeina aikoina.

Voitte tulla tarkistamaan asioiden hoidon vapaa-ajan asunnollamme.

Martti Eskola
gsm +358 400 714 202
sähköposti martti.eskola@gmail.com
osoite Martti Eskola, Laamanninkatu 7 A, 06100 PORVOO
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Uudenmaan jätehuoltoviranomainen

Lähettäjä: Piia Lindberg <piia.lindberg@prestbacka.fi>
Lähetetty: perjantai 13. tammikuuta 2023 15.19
Vastaanottaja: Uudenmaan jätehuoltoviranomainen
Aihe: Mielipide jätetaksasta

Perusmaksun määräytyminen

Uudenmaan alueella on huomattava määrä vanhaa rakennuskantaa, kartanoita, suurtiloja,
entistä  yritystoimintaa mm. meijereitä ja sahoja, aikanaan hyvin paljon  työvoimaa tarvinnutta toimintaa.
Tämän vuoksi seudulla on paljon entisiä työväenrakennuksia ja -asuntoja.
Osa näistä asunnoista on kunnostettu asuinkäyttöön, osa taas säilytetään niiden kulttuurihistoriallisen
arvon vuoksi, vaikka ovat asuinkelvottomia.

Pyydän ottamaan huomioon kulttuurihistorialliset arvot, kun perusmaksua määrätään. Jos rakennus on
asuinkelvoton, mutta sijaitsee esim. RKY-alueella (valtakunnallisesti merkittävä rakennettu
kulttuuriympäristö) ja/tai on valtioneuvoston suojelukohde, ei mielestäni perusmaksulle ole perusteita.
Tällöin myöskin rakennuksen purkaminen ei ole peruste, jotta  perusmaksusta vältytään.

Jos samalta kiinteistöltä maksetaan jo yksi tai useampi perusmaksu asuinkäytössä olevista asunnoista, ei
ole perusteltua vedota asuinkelvottomien kohdalla perusmaksun määräytymisessä vaarallisen jätteen
vastaanottoon, ekopistemaksuun tai neuvontaan. Jätettä ei ole eikä tule asuinkelvottomista asunnoista ja
luulisi, että neuvonta riittää asuinkäytössä olevien asuntojen osalta.

Voisiko aluevastuumuseot olla ratkaisu ongelmaan? Länsi-Uudenmaan museo Raaseporissa tai Porvoon
museo. Esimerkiksi heidän lausunnollaan pohdittaisi perusmaksut tapauskohtaisesti tarvittaessa.

Piia Lindberg
Myrskyläntie 526
07590 Askola
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